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1982-01-20 LC PZ. Schelhaas: ‘Landbouw moet los van EG-gelden’

1982-01-20 LC Zijlstra: ‘Het gaat erg goed met melk en zuivel’

1982-01-22 LC Bert Uri: ‘Publiek slikt hoge prijsverbetering in landbouw niet’

1982-03-19 LC Friese boer moet meer gaan melken

1982-04-15 LC Zuivelbond:  ‘Dreigen met „straf” frustreert veehouders’

1982-06-17 LC Veel Friese boeren bleven in verlies

1982-07-14 PZC COPA: Beperk botenimport uit Nieuw-Zeeland fors

1982-08-18 LC Schelhaas: Geen grote zuivelbergen

1982-09-02 LC Drastisch optreden EG-Commissie bij zuiveloverschotten 

1982-09-27 ZZNB Braks: Dit jaar vermoedelijk geen kerstboter

1982-10-22 ZZNB Recessie nauwelijks invloed op zuivelverkoop EG

1982-10-29 PZC Toch goedkope kerstboter uit EG-voorraden

1982-12-10 PZC Schelhaas bepleit gesprek tussen EG en VS over graan
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1982

Leeuwarder Courant 1982-01-20

Schelhaas voor zuivelschap:

Landbouw moet los van EG-gelden
DEN HAAG - Het politieke getij in de EG ontwikkelt zich langzaam ten ongunst van de 
landbouw, zei drs. Harmen Schelhaas in zijn nieuwjaarsrede voor het Produktschap voor Zui-
vel. Er liggen derhalve voor de landbouwpolitiek gezien moeilijke jaren in het verschiet. De 
landbouw zal zich daarom minder afhankelijk moeten maken van de financiën van de Euro-
pese Gemeenschap.

Op de zuivelmarkten is daarentegen sprake van een kerend getij in gunstige zin, maar Schel-
haas waarschuwde dat nog niet alle problemen zijn opgelost. De zuivelpolitiek zal nog ruim 
tien miljard gulden gaan kosten en het zou verstandig zijn om met een concreet voorstel te ko-
men voor omschakeling van de produktie van melk op die van eiwitrijke voedergewassen en 
op bosbouw en recreatie. Een geringe bijsturing is al voldoende om een redelijk evenwicht op 
de zuivelmarkt te handhaven.

Een vorm van contingentering van de melkproduktie achtte Schelhaas onontkoombaar, indien 
de zuivelvoorraden weer een omvang aannemen als enige jaren geleden. In de EG heeft de be-
wondering voor de voortrekkersrol van Nederland in de landbouw plaats gemaakt voor naij-
ver. De EG-Commissie laat er de oren steeds meer naar hangen.

Het verwijt, dat de EG-melkprijs te hoog zou zijn vergeleken met melk op andere markten, 
wees Schelhaas af. Een prijsvergelijking met een reeks andere landen in de wereld leert an-
ders. Voor ongeveer 98 procent van de wereldmelkproduktie ligt het binnenlandse prijsniveau 
aanzienlijk hoger dan het wereldmarktprijsniveau en de overgrote meerderheid van de melk-
producerende landen heeft een melkprijs, die hoger is dan de binnenlandse EG-melkprijs.

Vorig jaar is Nederland naast de grootste zuivelexporteur ook de grootste importeur gewor-
den, namelijk voor 2,7 miljard gulden. Het in de voor 1,6 miljard gulden aan exportrestituties,
waarvan de helft betrekking had op zuivelprodukten uit andere EG-landen. De Nederlandse 
zuivelexport ziet blijkbaar mogelijkheden waar andere exporteurs deze niet zien, zei Schel-
haas. Hij pleitte voor nog meer kaas in Nederland.

Leeuwarder Courant 1982-01-20

Melkprijs plus negen procent

Zijlstra: ‘Het gaat erg goed met melk en zuivel’
IRNSUM - Ook drs. Rinse Zijlstra sprak gisteravond in Irnsum over een komende verhoging 
van de richtprijs voor melk van acht tot negen procent. Wel voegde hij er aan toe, dat in de 
desbetreffende voorstellen van de EG-Commissie er een aftrek zal kunnen worden toegepast 
op die verhoging door een verandering in de monetair compenserende bedragen een stelsel 
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van heffingen en toeslagen aan de binnengrenzen van de EG. Drs. Zijlstra, voorzitter van de 
coöperatieve zuivelbond FNZ, zei dit gisteravond op een bijeenkomst van de Rabobank in 
Irnsum.

Zijlstra deelde mee, dat er in Brussel nog een miljard gulden over is van de medeverantwoor-
delijkheidsheffing op de melk. Een commissie, waarin ook mr. Gerrit Hepkema van de Frico 
zitting heeft, zoekt voor dat bedrag een bestemming. Zijlstra wilde het bedrag gebruiken om 
de zuivelmarkt schoon te houden. Evenals de andere inleider, regiodirecteur Ben Varekamp 
van de bank, was hij tamelijk optimistisch gestemd over de vooruitzichten voor de veehoude-
rij.

De zuivelexport uit Nederland is vo  rig jaar met dertig procent gestegen   naar zeven miljard 
gulden. Zijlstra noemde 1981 een topjaar en de export van zeven miljard kenschetste hij als 
een geweldige prestatie. Een en ander wekt grote verbazing, waar de zuivel nog maar kort ge-
leden nog als een hakkenkruk werd gezien.

De zuivelman verklaarde de gunstige gang van zaken uit een terugvallende produktie in de 
wereld en een voedselschaarste, waarbij een miljard mensen ondervoed zijn. Daarnaast noem-
de hij de moeilijkheden in het Oostblok en de stijgende koopkracht in de nieuwe rijke landen. 
De melkprijs lag in het vorige jaar zes procent hoger en zal in het lopende seizoen mogelijk 
negen procent hoger uitkomen. In dit kader verwacht  te Zijlstra een verdere stijging van de   
melkproduktie van ruim twee procent in Nederland (EG 1,7), terwijl de zuivelfabrikanten me-
nen een tot anderhalf procent meer te kunnen afzetten. In Brussel mag het zuivelbeleid echter 
niet meer kosten.

De heer Varekamp vestigde de aandacht op het toenemende kapitaalintensieve karakter 
van de landbouw. De jaarlijkse investeringen liepen op van twee miljard in 1975 tot 4,8 
miljard in 1979, waarna een daling volgde. Het totaal van de activa verdubbelde in die 
tijd tot 100 miljard gulden, waarna als gevolg van de grondprijsdaling het bedrag zakte. 
De landbouw moet een steeds sterker beroep doen op vreemd vermogen, waar door de 
jaarlijkse rentelast steeg tot een miljard. Het familievermogen liep terug van 30 procent 
in 1973 tot zestien procent in 1980. De besparingen namen af, doordat de factoren ar-
beid en kapitaal niet voldoende beloond werden.

De verbetering van de inkomsten in de landbouw op het ogenblik is nog niet voldoende voor 
een volledige beloning van arbeid en kapitaal, aldus de regiodirecteur. In Friesland bedroeg 
het vreemd vermogen 22 procent van het geïnvesteerde kapitaal, een bedrag van anderhalf 
miljard gulden. Varekamp: een bewijs dat niet alle boeren in de greep en de macht van de Ra-
bobank zijn gekomen. Het totaal van het vreemd vermogen in de Nederlandse landbouw be-
droeg eind 1980 een 14,6 miljard gulden, waarvan 10,8 miljard afkomstig was van de Rabo-
bank. De eigen vermogenspositie van de boeren is nauwelijks afgenomen.
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Leeuwarder Courant, 1982-01-22

Bert Uri in Oosterwolde
Publiek slikt hoge prijsverbetering in landbouw niet
OOSTERWOLDE - Een prijsver  hoging van negen procent of meer is politiek onverkoop  -  
baar, zeker niet zonder afspraken over de produktie. Als die prijsverhoging in de krant komt, 
dan kun je je voorstellen hoe daarop gereageerd wordt in een tijd, dat iedereen moet inleveren. 
Een dergelijke prijsverhoging is ook een enorme prikkel tot produktieverho  ging.   Zonder con-
tingentering van de produktie of een extra-heffing op de melkprijs, gaat het niet. Ik verwacht, 
dat het effect van de komende prijsverhoging erg negatief voor de landbouw zal werken”.

Met deze tirade drukte de socialisti  sche   1 landbouwjournalist Bert Uri, oud-hoofdredacteur 
van Boerderij, de pret op een bijeenkomst van verschillende landbouwafdelingen in Ooster-
wolde. Uri zat in eenpolitiek forum voor een stampvolle zaal Hanenburg en naast hem zaten 
o.a. ir. David Luteijn, voorzitter van het Landbouwschap, en Ben Varekamp, regiodirecteur 
van de Rabobanken in Friesland.

Ir. Luteijn had er in een inleiding de aandacht op gevestigd, dat de helft van de bedrijven die 
in moeilijkheden verkeren dit mee te wijten heeft aan de technisch achterblijvende resultaten. 
Over de ontwikkeling van het landbouwbeleid in Brussel, zei Luteijn, dat het de goede kant 
lijkt op te gaan. De prijs van alle melk wordt gelijk, zonder aparte heffingen. Wel is er sprake 
van fondsvorming om voor de kleine bedrijven iets te doen op het gebied van de bedrijfsver-
betering. Het melkprijsvoorstel van de EG Commissie zal wel op 9 procent neerkomen, name-
lijk door een verhoging van de inleveringsprijzen voor boter en melkpoeder. Verwacht wordt 
wel, dat de monetair compenserende bedragen voor Nederland worden afgebroken, hetgeen 
prijsverlagingen betekent.
[…....]

Leeuwarder Courant, 1982-03-19

Friese boer moet meer gaan melken
Drs. Douwe Keizer KvK Friesland:

LEEUWARDEN - De landbouw in Friesland zal de technologische ontwikkeling moeten 
kunnen volgen. Wij moeten een van de modernste gebieden in de wereld blijven mee om wil-
le van de export van technische kennis naar andere landen. Drs. Douwe P. Keizer, adjunct-se-
cretaris van de Kamer van Koophandel in Friesland, zei dit gisteravond in een inleiding 
voor de algemene vergadering van de Friese Mij van Landbouw in de Harmonie te Leeuwar-
den.
Drs. Keizer pleitte voor een verde  re opvoering van de melkproduktie in Friesland  , omdat de 
Friese boer en zuivel hun marktaandeel kunnen handhaven en dat niet kwijtraken aan margi-
nale producenten. Een gezonde economische ontwikkeling van de Friese landbouw achtte 
Keizer niet mogelijk, indien ook het andere bedrijfsleven zich niet fleurig ontwikkelt. Als daar 
stagnatie optreedt, zal dat zich ook meedelen aan de landbouw.

1   Onderstreping door ZHN.: Dit is vermoedelijk een stuk van de vaste landbouwcorrespondent van de LC. De 
heer J. Zuidema – Sudema – was, om het zacht uit te drukken, geen groot voorstander van de politiek aan lin-
ker zijde. 
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Keizer herinnerde er aan, dat Friesland eerder van een welvarend landbouwgebied wegzakte 
in verpaupering en zulks moet in de toekomst vermeden worden. De kans is echter levens-
groot aanwezig dat het zich herhaalt. De industrie bevindt zich in een inkrimpingsproces en de 
dienstensector staat voor een fase van omvangrijke arbeidsuitstoot. Nu nog zorgen 12.000 
boeren in Friesland voor de instandhouding van 25.000 tot 40.000 arbeidsplaatsen. De boer 
zal daar rekening mee moeten houden, als grootste werkgever in de provincie.

De inleider pleitte er voor, dat de boeren de ontwikkelingen in de zuivel zelf in handen hou-
den. De grondstof is niet de enige binding met zuivel. Als de boer er niet in slaagt de greep op 
de zuivel te handhaven, de Friese betrokkenheid te behouden, dan zal de technocratisering on-
gestoord doorgaan en dan zal vervreemding zijn lot zijn. Keizer pleitte evenals voorzitter 
Hofstra in zijn slotwoord voor een grotere maatschappelijke betrokkenheid van de boer. Dat is 
altijd een renderende investering geweest.

Stagnatie buiten de landbouw zal de groeiprocessen in de landbouw doen stagneren. Voor-
beelden elders in Europa tonen aan, dat in een stagnerende regio de landbouw met de andere 
bedrijfstakken verpaupert. Een mogelijk economisch verval moet de landbouw enorm veront-
rusten, aldus Keizer.

De melkveehouderij heeft slechte ja  ren achter zich, meende Keizer. De vooruitzichten voor de   
komende aren zijn aanmerkelijk gunstiger. Helaas geldt dat niet voor de akkerbouw. Daar is 
de toekomst nog steeds vrij somber. Overigens zijn er ontwikkelingen gaande, waardoor de 
rente zal gaan dalen. De mogelijkheden om te investeren nemen toe, ook voor de Friese boer.
Keizer zette wel eens vraagtekens achter de hoge melkprijs. Daar zitten namelijk gevaarlijke 
kanten aan. De boer is meer gediend met een betrekkelijk lage rentestand en lage energieprij-
zen dan met een nog veel hogere melkprijs, die in geen verband zou staan tot de produktiekos-
ten op de efficiënte bedrijven.

Contingentering van de melkproduk  tie wierp Keizer ver van zich  . De markt beheerst worden 
door de efficiënte producenten. Produktieverhoging moet niet alleen een wapen zijn om de 
marginale producenten ven de markt te houden, maar dient ook om de absolute concentratie te 
vergroten. Er is geen andere weg dan opvoering van de produktie, aldus drs. Keizer. Onder-
handelen daarover is een intellectuele vorm van tijdrekken en de tijd werkt in het voordeel 
van de doelmatige produktie.

Leeuwarder Courant, 1982-04-15

Voorzitter Friese Zuivelbond:

Dreigen met „straf” frustreert veehouders
LEEUWARDEN – „Als veehouders zijn wij in staat gebleken de kostprijs goed in de hand te 
houden en bovendien hebben wij een sterke bijdrage aan de gehele economie geleverd. Dan is 
het voor de veehouders toch zeer frustrerend dat telkens weer met - laat ik ze maar noemen - 
„strafmaatregelen” wordt gedreigd. Er wordt nu gesproken over een adequate verlaging van 
de interventieprijzen met ingang van 1 april 1983, wanneer de half procent groei wordt over-
schreden. Niet voor niets vormen de interventieprijzen echter de bodem in de markt. 

▲ Heruitgave www.Zuivelhistorienederland.nl                                                                                                 versie 2013-04-185

http://www.Zuivelhistorienederland.nl/


Zelfs in een situatie met een redelijk evenwicht tussen vraag en aanbod dienen zij reeds als 
een soort middel van overheveling van ondersteuning van het seizoen van de hoge produktie 
naar de krappe winterperiode. Daarnaast vervullen zij een functie als daadwerkelijke onder-
steuning van de marktprijzen. Zij fungeren in het vrije handelsverkeer als communicerend vat 
en het zou een illusie en een grote fout zijn te veronderstellen, dat men met een verlaging om 
deze redenen, de zaak in goede banen zou kunnen leiden”. Dat zei vanmorgen de heer Sjoerd 
Boersma, voorzitter van de Bond van Coöperatieve Zuivelfabrieken in Friesland tijdens de 
opening van de ledenvergadering in Leeuwarden.
De heer Boersma zei dat de voorschot-melkprijs afgelopen winter zestien procent hoger is ge-
weest dan een jaar daarvoor. Die verhoging kwam net op tijd, want veel veehouders was het 
water bijna tot de lippen gestegen. Sinds 1978 is het met inkomens snel bergafwaarts gegaan 
en velen dreigden in financiële moeilijkheden te komen. De oorzaak was: gebrek aan even-
wicht op de landbouwmarkten. Hoe het met die inkomens ging heeft de Europese Commissie 
laten zien. Als men de inkomens van 1974 op 100 stelt dan waren die van de totale beroepsbe-
volking in 1981 110 en die van de landbouw 87.

Dat veranderde door het herstel van het marktevenwicht en doordat de boeren met minder in-
komsten tot hogere prestaties kwamen. Voor de produkten konden toen betere prijzen worden 
bedongen. Deze ontwikkeling staat veel politici en economen als voorbeeld voor ogen in een 
tijd, waarin het slecht gaat met de economie.

Teleurstelling
De heer Boersma sprak er zijn teleurstelling over uit dat voor 1 april geen overeenstemming 
over de prijsvoorstellen werd bereikt. Uitstel - voorlopig tot 25 april - noemde hij een slechte 
zaak voor handel en boer. Voor produkten, die iets minder goed in de markt liggen, heeft dit 
al tot een prijsdaling geleid.

De landbouworganisaties hebben de nadruk gelegd op een verlaging van de medeverantwoor-
delijkheid sheffing. Dat had volgens de heer Boersma ook overwogen moeten worden. Hij 
voegde er wel aan toe dat als er gekozen moet worden tussen twee kwaden, een redelijke hef-
fing minder invloed heeft op de netto-prijs voor de boer dan het verlagen van de interventie-
prijzen. Het heffingsgeld kan, wanneer het goed wordt besteed, het algemeen beleid onder-
steunen. Als de interventieprijzen worden aangetast zullen de prijzen in haar totaliteit dalen. 

„Dit zal onder andere ook de consument ten goede komen, waardoor dan direct weer een ne-
gatieve invloed op de producentenprijzen plaats heeft”.
De heer Boersma zei voorts dat het invoeren van lange-termijn-kaderovereenkomsten dreigt. 
De export dient echter een zaak te blijven van de individuele exporteurs. „Hier staan grote be-
langen op het spel en het is daarom bijzonder merkwaardig dat de centrale landbouworganisa-
ties zich hiervan zo moeilijk laten overtuigen”.

Bewondering
[….] Hij stond even stil bij het feit dat het eiwitonderzoek en de melk 25 jaar geleden is be-
gonnen. De vooruitgang daarin is minder geweest dan men had gehoopt. Het eiwit heeft bij de 
prijsstelling van de melk aanvankelijk te weinig gewicht in de schaal gelegd. „Meer melk” 
was de leuze in de jaren zeventig. Hij verwachtte echter dat verhoging van de gehaltes de ko-
mende jaren meer aandacht zou krijgen.
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Productie hoger
Tijdens de mededelingen zei secretaris ir. Wim de Graaf dat de eerste drie maanden van dit 
jaar de produktie in Friesland gemiddeld 4,8 procent hoger geweest is dan in de eerste maan-
den van vorig jaar. Het Nederlands gemiddelde lag 4,7 procent hoger. Extreem hoger in Fries-
land was het vetgehalte: 4,34 gemiddeld tegen 4,24 procent. Het eiwitgehalte ging met 0,03 
procent omhoog. Gehaltes zijn belangrijk, zo hield hij de zaal voor. De vetprijs is bijvoor-
beeld zeven procent hoger dan vorig jaar en die van eiwit maar liefst 24 procent, waardoor die 
hoger dan de vetprijs is gekomen.

Het aantal melkveehouders zal dit jaar mogelijk minder snel dalen dan vorig jaar. De gemid-
delde Friese boer haalt jaarlijks 300.000 kilogram melk uit zijn veestapel, tegen 150.000 kilo-
gram acht jaar geleden. Het aantal tankmelkers is gestegen tot 6000 van de 7100 coöperatieve 
boeren. De schade, die de rijdende melkontvangsten op de boerenerven veroorzaken neemt 
toe, het wordt, aldus de heer De Graaf, tijd dat daar eens over gesproken wordt. Anders zal dat 
op den duur moeilijkheden geven.

Leeuwarder Courant, 1982-06-17

Veel Friese boeren bleven in verlies
LEEUWARDEN - Het netto-overschot op ruim 200 weidebedrijven in Friesland steeg in het 
afgelopen boekjaar met ruim 26.000 gulden, maar 60 procent van de bedrijven had nog een 
negatief netto-overschot, zo deelt ir. Ham Lukkes van de CCLB mee in een overzicht van de 
boekhoudingen. Het verlies bedroeg gemiddeld 5.000 gulden per bedrijven, 

De groep bedrijven, die ir. Lukkes onderzocht, hebben gemiddeld 90 melkkoeien en een ge-
middelde produktie van 500.000 kg melk. De verbetering van de resultaten was vooral het ge-
volg van een hogere melkprijs, die 9,4 cent per kilo hoger was. De opbrengsten stegen het af-
gelopen jaar met 69.000 gulden, (negentien procent). De kosten gingen met 42.000 gulden 
omhoog. (elf procent).

Tussen de bedrijven onderling bestonden opnieuw grote verschillen. Er was een duidelijk ver-
band tussen de toename van het netto-overschot en de omvang van de veestapel zegt ir. Luk-
kes. Bij bedrijven tot 70 melkkoeien bedroeg het f 15.829, bij van 70 tot 100 f 23.024 en bij 
bedrijven met meer dan 100 koeien f 41.254.

Provinciale Zeeuwse Courant, 1982-07-14

Voorstel COPA:

Beperk botenimport uit Nieuw-Zeeland fors2

BRUSSEL (ANP, AFP) - Het voorstel van de Europese Commissie om de boterimport uit 
Nieuw-Zeeland volgend jaar te beperken tot 89.000 ton deugt niet. Die hoeveelheid is nog te 
groot; 65.000 ton is ruim voldoende, zo meent de COPA  , het overkoepelende orgaan van de   

2  In PZC van 13-10-1982 TERZAKE artikel met dit onderwerp, niet uitgewerkt wel als knipsel.
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Europese boerenorganisaties. Alle boter uit Nieuw-Zeeland gaat naar Groot-Brittannië vol-
gens een regeling die is getroffen toen het laatstgenoemde land in 1973 lid werd van de EG.

De regeling hield in dat Nieuw-Zeeland in 1981 94.000 ton mocht leveren, dit jaar 92.000 ton 
en volgend jaar 90.000 ton. De Europese Commissie wil dus al minder boter hebben dan de 
hoeveelheid waarin de regeling voorziet, maar dat gaat de COPA niet ver genoeg. Voor na 
1983 moet er weer met Nieuw-Zeeland worden onderhandeld.

Het is de EG-landen al lang een doorn in het oog dat de Nieuw-Zeelandse boter naar  Groot-
Brittannië gaat en daar op het ogenblik een marktaandeel heeft van 25 a 30 procent. Ze zijn er 
op uit zelf boter te leveren, zeker nu de zuivelexport in het algemeen niet goed loopt door de 
overschotten op de wereldmarkt.

In Nieuw-Zeeland is enige verontrusting ontstaan door de voorstellen van de Europese Com-
missie. Men had gerekend op een vermindering voor volgend jaar met 2000 ton, net als in de 
voorgaande jaren. De Nieuwzeelandse export van boter en kaas naar Groot-Brittannie is sinds 
de Britse toetreding tot de EG al met vijftig procent verminderd, aldus de Nieuwzeelandse 
Zuivelraad. 
De regeling voor de import van landbouwprodukten uit Nieuw-Zeeland dateert van 
1973. Via een jaarlijkse vaststelling van importcontingenten werd het land een behoud 
van afzetmarkten gegarandeerd die van levensbelang zijn voor zijn economie.

Leeuwarder Courant 1982-08-18

Schelhaas: Geen grote zuivelbergen
RIJSWIJK • Drs. Harm Schelhaas verwacht geen periode van te zuiveloverschotten, hoewel 
de zuivelsituatie moeilijker is dan een jaar geleden. Een kerstboteractie noemde de voorzitter 
van het Produktschap voor Zuivel vanmorgen in de bestuursvergadering onwaarschijnlijk. De 
voorraad boter is nog van geringe omvang. De voorraad melkpoeder is met 500.000 ton in de 
EG wel aanzienlijk groter dan gewenst

De afzet van zuivelprodukten in de EG ondervindt nauwelijks invloed van de economische re-
cessie, maar de wereldrecessie heeft wel invloed op de afzet naar landen buiten de EG. Met 
name de vraag naar vol en mager melkpoeder, boter en boterolie daalt beneden het peil van 
het vorige laar.
De kaasproduktie steeg het eerste halfjaar met vijf procent, de afzet vertoont over de hele linie 
groei. De binnenlandse kaasconsumptie steeg in het eerste halfjaar met vier procent, de export 
naar EG-landen met negen en die naar niet EG-landen met 3,3 procent.

De consumptiemelkafzet kon zich aan elke recessietendens onttrekken. Tijdens het warme zo-
merweer steeg de consumptie met 7.3 procent. De export van gecondenseerde melk zal over 
het gehele jaar genomen ongeveer op hetzelfde niveau liggen. Met name de uitvoer naar Grie-
kenland was groter.

Drs. Schelhaar vroeg zich af of de aarzelende houding van de EG-Commissie tegenover de 
zuivelexport naar Rusland verstandig is. Wijziging van deze houding, die tot gevolg kan heb-
ben dat het Westen het Russische aardgas mede met behulp van de export van zuivelproduk-
ten gaat betalen, leek hem zeer het ovenwegen waard.
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Leeuwarder Courant, 1982-09-02

Minister Jan de Koning verwacht:

Drastisch optreden EG-Commissie bij zuiveloverschotten 
ALKMAAR - Minister Jan de Koning van landbouw verwacht dit jaar binnen de Europese 
Gemeenschap grote overschotten aan boter en melkpoeder. De oorzaak is de stijgende melk-
produktie in de Europese Gemeenschap met 2,7 procent en in ons land zelfs met 4.5 procent 
Dit zal er volgens de minister toe leiden dat de Europese Commissie voor het volgend jaar 
met drastische maatregelen zal komen om de groeiende produktie in te dammen. Hij zei dit op 
de jaar vergadering van de Christelijke Boeren- en-Tuindersbond.

De minister zei te verwachten dat de Europese Commissie zal voorstellen het interventieprijs-
peil voor zuivelprodukten omlaag te brengen. De Koning voelt er niets voor weer te komen 
met super  heffingen op de meerproduktie. Volgens hem mag goed ondernemershap niet wor  -  
den afgestraft. Ook hekelde hij de idee van een contingenteringsregeling. „Het is een illusie te 
menen dat een behoorlijke groep Nederlandse melkveehouders iets te winnen zou hebben bij 
een dergelijk beleid. De grenzen tussen groot- en kleinbedrijf liggen in EG-verband nu een-
maal op een volstrekt ander niveau dan in ons land”, aldus de minister.
[….]

Zierikzeesche Nieuwsbode, 1982-09-27

Braks: Dit jaar vermoedelijk geen kerstboter

HILVERSUM - Minister De Koning van landbouw en visserij acht het „niet waarschijnlijk" 
dat eind van dit jaar opnieuw goedkope boter op de markt wordt gebracht om zo de boterberg 
weg te werken. De minister zei zaterdag voor de radio in De Rooie Haan van de Vara dat de 
zogenaamde kerstboteraktie waarschijnlijk niet herhaald zal worden.

Tijdens de landbouwraad in Brussel is deze week de zaak van de oplopende botervoorraden in 
de EG aan de orde gekomen, Eenvan de mogelijkheden die toen zijn geopperd om de voorra-
den weg te werken gaat meer in de richting van sociale boterakties onder erkende noodlijders 
in bij voorbeeld EG-partners als Engcland. Ierland en Italië. Het ministerie van landbouw in 
Den Haag verwacht de beslissing over de keuze vande aktie tegen eind oktober.

Zierikzeesche Nieuwsbode, 1982-10-22

Recessie nauwelijks invloed op zuivelverkoop EG

BEILEN - De ekonomische teruggang op de wereld tast de afzet van Nederlandse zuivelpro-
dukten in eigen land en in de negen andere landen van de Europese gemeenschappen niet of 
nauwelijks aan. De voorzitter van het Produktschap voor Zuivel drs. H. Schelhaas heeft dit 
woensdag gezegd.
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Volgens hem zal de verkoop van kaas zelfs blijven stijgen. Het Nederlands Zuivelbureau 
heeft vorige week nog bekendgemaakt dat in Nederland gedurende de maanden januari tot en 
met juni ruim drie procent meer kaas is verkocht dan in het eerste half jaar van 1981. De uit-
voer ervan is in dezelfde periode met een kleine zes procent gestegen.

De voorzitter van het Produktschap voorziet daarentegen wel een daling van de export naar 
landen buiten de E.G. Minder vraag naar zuivelprodukten als gevolg van afnemende koop-
kracht en een groter aanbod op de wereldmarkt zullen twee oorzaken daarvan zijn, meent 
Schelhaas.

Provinciale Zeeuwse Courant, 1982-10-29

(toch) Goedkope kerstboter uit EG-voorraden
STRAATSBURG – De voorzitter van de Europese commissie, het dagelijks bestuur van de 
EG, de Luxemburger Gaston Thorn, heeft donderdag het Europees parlement toegezegd dat 
rond de kerst, de inwoners van de tien lidstaten van de gemeenschap zullen kunnen profiteren 
van goedkope roomboter. De commissie zal uit de voorraden van de EG 120.000 ton boter 
met een korting van dertig procent verkopen. De beslissing van de commissie is genomen on-
der druk van het parlement. Dat protesteerde onder meer vorig jaar heftig tegen de verkoop 
voor lagere bedragen van Europese boter aan de Sowjet-Unie „De Europese belastingbetaler 
en consument, en niet die uit de Sowjet-Unie, hebben als eerste het recht te profiteren van de 
voordelen van de gemeenschappelijke landbouwpolitiek”, aldus het Europese parlement.
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